
Dan, Drustvo, 25. februar 2012.

U ZIKS-u  INSTALIRANI SANDUČIĆI ZA ZATVORENIKE

Žalbe pod video-nadzorom
Sandučići za pritužbe, koji su juče instalirani u Zavodu za izvršenje krivičnih sankcija (ZIKS)
u Spužu, odličan su mehanizam koji će jačati zatvorski sistem i predstavljaju korak naprijed
u poštovanju prava zatvorenih osoba, rekao je ombudsman Šućko Baković. Sandučići za
pritužbe zatvorenih i pritvorenih osoba u ZIKS-u postavljeni su u okviru projekta kojim OEBS
podržava jačanje kapaciteta zaštitnika ljudskih prava i sloboda kao nacionalnog mehanizma
za prevenciju torture.
Baković je kazao da se sandučići omogućavaju zatvorenicima da uspješno i na povjerljiv
način upućuju pritužbe direktno ombudsmanu.
- Sandučići za pritužbe su postavljeni na mjestima koja ne nadziru službena lica ili gdje su
kamere - kazao je Baković.
Međutim, prilikom posjete ZIKS-u, prisutni su se uvjerili u suprotno. Nad sandučićima su
instalirane kamere, a naspram njih je kabina čuvara. Upitan da prokomentariše ovu
činjenicu, on je rekao da ipak ne postoji apsolutna garancija i da se pojedina mjesta, poput
hodnika moraju nadzirati.
- Mi smo koristili iskustva koja je OEBS sprovodio o postavljanju sandučića u zemljama u
regionu. I negdje je nemoguće da budu van oka kamere - kazao je Baković.
Šef Misije OEBS-a Šarunas Adomavičijus ukazao je da je zabrana torture i nečovječnog
postupanja značajan međunarodni pravni instrument.
Direktor ZIKS-a Milan Radović je instaliranje sandučića za žalbe ocijenio  dobrim korakom
koji će doprinijeti rješavanju problema zatvorenika. On smatra da će to spriječiti da se
zataškavaju pojedine činjenice.
- Kada neki zatvorski čuvar napravi disciplinski prekršaj prema osuđenom licu biće
sankcionisan kao i dosad. Isto ćemo postupiti i ako postoji neslaganje sa pravilima u
zatvoru, a ombudsman nam se obrati pismom i ukaže šta je pisalo u onom u sandučiću -
rekao je on.
Radović je naveo da je dosad bio samo jedan slučaj prekoračenja službenih granica.
Koordinator za ljudska prava u Građanskoj alijansi Milan Radović smatra da je postavljanje
sandučića iskorak koji će obezbijediti pravo na slobodnu prepisku u koju se vlasti zatvorskih
institucija neće miješati.
- Ovaj korak je pozitivan jer su nam se često ranije zatvorenici žalili da su nam slala pisma
koja do nas nisu stizala - rekao je on i pozvao zatvorenike da koriste sandučiće.
M.V.R.-D.Ž.
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